
هفت�ه هفده�م لي�گ برت�ر ب�ا پي�روزي 
پرس�پوليس و اس�تقلال ب�ه پاي�ان رس�يد. 
قرمزها برنده نبرد بزرگ هفته بودند، مسابقه اي 
که بيش از 60 هزار تماشاگر را به ورزشگاه آزادي 
کش��انده بود و در پايان آن پرسپوليس توانست 
با دو گل تراکتور را شکس��ت دهد و 40 امتيازي 
ش��ود و به صدرنش��يني مقتدرانه در ليگ ادامه 
دهد. با توجه به نتايج ديروز اختلاف پرسپوليس 
با جدي ترين تعقيب کنن��ده اش يعني فولاد که 
در رده دوم قرار دارد به 9 امتياز رس��يد تا برانکو 
و شاگردانش حاشيه امنيت شان در بالاي جدول 
بيشتر از قبل شود. در بازي ديروز علي عليپور باز 
هم ستاره پرسپوليس بود. شماره 70 قرمزها گل 
اول پرس��پوليس را وارد دروازه تراکتور کرد و در 
ادامه يک پ��اس گل به کم��ال کاميابي نيا داد تا 
هافبک پرسپوليس با يک ضربه ديدني گل دوم را 
به ثمر برساند. عليپور با زدن اين گل 11 گله شد تا 

همچنان در صدر جدول گلزنان يکه تازي کند. 

برانکو پس از پيروزي مقابل تراکت��ور، اين برد را 
مهم دانس��ت: »وضعيت ما در اين فصل سخت تر 
از تيم هاي ديگر بوده اس��ت. انتظار بازي سختي 
را داش��تيم. پس از جام حذفي و مساوي در اهواز، 
اين برد براي ما خيل��ي مهم ب��ود، آن هم مقابل 
حريف س��نتي خودمان. بعد از بازي با فولاد اين 
دومين دربي ما پش��ت هم بود.« در طرف مقابل 
يحيي گل محمدي اعتراف کرد ک��ه زور تراکتور 
به پرسپوليس نرسيده اس��ت: »بازيکنان زحمت 
خودشان را کشيدند، اما زورمان نرسيد. پرسپوليس 

قوي ترين تيم ايران است و مستحق برد بود.«
  استقلال به رده پنجم رسيد

روزهاي خوب استقلال با وينفرد شفر همچنان 
ادام��ه دارد و آبي ها در هفت��ه هفدهم ليگ برتر 
در ادام��ه روند صعودي ش��ان در هش��ت هفته 
گذشته توانستند در اهواز با سه گل تيم استقلال 
خوزستان را شکست دهند تا با 26 امتياز به رده 
پنجم جدول برسند. وريا غفوري، علي قرباني و 

روزبه چش��مي در حالي گلزنان استقلال مقابل 
همنام اهوازي ش��ان بودند که اي��ن تيم در يک 
بازي برتر و با توجه به موقعيت هايي که داش��ت، 
مي توانست به گل هاي بيشتري هم برسد. پيروزي 
مقابل استقلال خوزستان چهارمين برد متوالي 
شاگردان شفر در ليگ بود و آنها در هشت بازي 
گذشته ش��ان باختي را تجربه نکرده اند و با شش 
برد و دو تساوي توانس��ته اند در جدول رده بندي 

بالا بيايند و به جمع مدعيان اضافه شوند. 
 علاوه بر امتيازهاي فوق العاده استقلال در هشت 
بازي اخير، حضور شفر نيز باعث شده تا اين تيم در 
خط حمله متحول و از اين رو به آن رو شود. تيمي 
که در هفت هفته اول فصل تنها دو گل زده بود، 
حالا و بعد از حضور شفر کاملاً تغيير کرده است و با 
سه گلي که آبي پوشان مقابل استقلال خوزستان 
به ثمر رساندند، تعداد گل هاي استقلال در زمان 
سرمربيگري ش��فر به عدد 14 رسيده است. اين 
تيم همچنان با يک گل خ��ورده در 9 ديدار خود 

در ليگ برتر با س��رمربي آلماني  اش، موفق شد 
هشتمين کلين شيت خود را نيز ثبت کند. 

علاوه بر اين حسين حسيني، دروازه بان استقلال 
يکي از بهترين بازيکنان تيم شفر در هشت بازي 
اخير ليگ بوده است. حس��يني پس از اينکه در 
دربي گل خورد، در هش��ت بازي اخير توانس��ته 
دروازه اش را بسته نگه دارد و زمان گل نخوردنش 
را به 698 دقيقه برساند. اين دروازه بان در صورتي 
که بتواند در بازي آينده استقلال در ليگ مقابل 
تراکتور 22 دقيقه دروازه اش را بس��ته نگه دارد، 
مي تواند رکورد گل نخ��وردن در ليگ برتر را که 
با 719 دقيقه متعلق به عليرضا بيرانوند اس��ت، 

بشکند و به نام خودش ثبت کند. 
نتايج فوق العاده استقلال در هفته هاي اخير باعث 
ش��ده تا جواد قراب، پيشکس��وت آبي ها و عضو 
هيئت مديره اس��تقلال از مربی آلمانی اين گونه 
تمجيد کند: »او به شکلي برنامه ريزي کرده که 
همه براي بازي کردن مي جنگند و تلاش مي کنند 
تا خود را نشان دهند. شفر به تيم روحيه داده و به 
خوبي توانسته حس رقابت را به بازيکنان منتقل 
کند تا همه براي تيم بجنگند. تصميمات شفر مرا 
به ياد رفتارهاي رايکوف مي اندازد که يک انقلاب 

در استقلال ايجاد کرده بود.«
وينفرد شفر با توجه به نتايج استقلال معتقد است 
که اين تيم با وجود اختلاف 14 امتيازي مي تواند 
به پرسپوليس و صدر برسد: »اين اصلًا غيرممکن 
نيست و نتايج ساير بازي ها هنوز مشخص نشده 
است. 14 امتياز با پرسپوليس فاصله داريم، اما هنوز 
بازي هاي زيادي تا پايان فصل باقي مانده است. ما 
بايد س��خت کار و تلاش کنيم. همه بازيکنان در 
تمرين و بازي با تمام وجود کار مي کنند و نتيجه آن 
را در بازي گذشته و امروز مي بينيد. اين نتايج براي 
ما کافي نيست و بايد بهتر و بهتر شويم.« عبدالله 
ويسي، سرمربي اس��تقلال خوزستان هم معتقد 
است که اين پيروزي حق استقلال بود: »تمام تلاش 
خود را کرديم، اما نشد. استقلال خيلي خوب بازي 

کرد. آنها در همه نقاط بهتر از ما بودند.«
  فولاد جاي پارس را گرفت

در س��اير بازي ها، پارس جنوبي که تا قبل از شروع 
هفته هفدهم تي��م دوم جدول ب��ود در ادامه روند 
نزولي اش در هفته هاي اخير مقابل پيکان يک – يک 
متوقف شد و به رده سوم سقوط کرد. فولاد توانست 
2 بر يک نفت را شکست دهد و با 31 امتياز به رده 
دوم جدول صعود کند. سپاهان هم پس از هفته ها 
ناکامي اين هفته توانست 4 بر صفر پديده را شکست 
دهد و اميدوار به فرار از بحران شود. در ديگر بازي ها 
ذوب آهن يک بر صفر مقابل گسترش فولاد پيروز 
شد، مشکي پوشان 2 بر صفر سفيدرود را شکست 
دادن��د و مصاف صنعت نفت و س��ايپا هم با نتيجه 

3برصفر به سود آبادانی ها به پايان رسيد. 

قرارداد 5 ساله رضايي و نااميدي اندرلخت
درخش��ش کاوه رضايي، مهاجم ايراني 
شارلواي بلژيک مسئولان اين تيم را بر 
آن داش��ته تا قراردادي پنج ساله با او به 
امضا برسانند. در حالي که گفته مي شد 
اندرلخت به شدت در پي جذب مهاجم 
ايراني شارلواست، اين تيم در هفته هاي 
پاياني ليگ برتر فوتبال بلژيک درصدد عقد قراردادي جديد با کاوه 
رضايي است، چراکه شارلوا در فصل جاري رقابت هاي باشگاهي با 
استفاده از بازيکن توانمندي چون کاوه رضايي در خط آتش تيم 
خود خوش درخشيده اس��ت. مهاجم ايراني تيم بلژيکي با زدن 
10 گل در رده دوم گلزنان ليگ بلژيک قرار دارد و همين موضوع 
هم باعث ش��ده تا اندرلختي ها به دنبال او باشند، اما بعيد به نظر 

مي رسد که شارلوا قيد اين مهاجم خوش تکنيک را بزند. 

نفوذ نداريم و برخلاف قواعد نيز عمل مي کنيم
مصطفي هاشمي طبا، عضو سابق ايران 
در  IOC مشکل اصلي ورزش ايران را 
نداشتن کرس��ي در کميته بين المللي 
المپيک دانس��ت: »IOC دنبال بهانه 
اس��ت و ما اين بهانه را دس��تش داديم. 
صحبت هاي مربي کنار زمين و تجليل ها 
از کريمي بحث تعليق ايران را س��ر زبان ها انداخت��ه و کار ما را 
سخت تر کرده اس��ت. در المپيک آتن هم مورد مشابهي رخ داد 
تا جايي که قصد اخراج کاروان ايران از المپيک را داش��تند، اما 
رئيس IOC موضوع را به من ارجاع داد و من گزارش را طوري 
ارائه دادم که مسئله را حل شده تصور کردند و موضوع را پيگيري 
نکردند. حالا اما نمي دانيم چطور گزارش مي دهند. ما در حالي 

برخلاف قواعد عمل مي کنيم که نفوذي در IOC نداريم.«

خبري از فعال شدن ديپلماسي نيست
کشتي ايران تنها برابر هجمه جهاني

به نظر مي رسد برخلاف آنچه گفته مي شد قرار نيست ديپلماسي 
به داد كشتي برسد، اين را مي توان از نوع اظهارنظرهاي مسئولان 

عالي رتبه ورزش كشور به خوبي متوجه شد.
در حالي که تصور مي شد وزارت ورزش با رايزني با مسئولان سياسي و 
حتي با به ميان آوردن پاي وزارت خارجه پيگير موضوع تعليق کشتي 
ايران از سوي IOC شود، اما آنچه از جلسه رئيس فدراسيون کشتي با 
مسعود س��لطاني فر و بعد از آن حرف هاي وزير ورزش پس از انتخابات 
فدراسيون واليبال به بيرون درز کرد، نش��ان داد که جناب وزير و بقيه 
مسئولان زياد هم اين موضوع را جدي نگرفته اند و صفر تا صد کار را بر 

عهده فدراسيون کشتي و شخص رسول خادم گذاشته اند.
چنين نوع برخوردي در حالي صورت مي گيرد که کشتي ايران به خاطر 
دفاع از آرمان هاي انقلاب اسلامي با اين چالش جدي روبه رو شده و مهم تر 
اينکه خود وزير ورزش که همگام با عليرضا کريمي در اکثر برنامه هاي 
تجليل از او حضور دارد و لبخند مي  زند در اظهارنظرهايي پيرامون اين 
مسئله، آن را يک افتخار و ارزش براي ورزش و و رزشکاران ايران اسلامي 
عنوان کرده است. نمونه  اش همين چهارشنبه گذشته بود که در جريان 
مراس��م تجليل از کريمي در مجلس ديديم، وقتي س��لطاني فر گفت: 
»اميدوارم بتوانيم در کنار افتخارآفرين ه��اي ورزش حافظ ارزش هاي 
نظام مقدس جمهوري اسلامي باشيم. اقدام کريمي، اقدامي بود که به 

فرمايش رهبر معظم انقلاب ياد پورياي ولي را زنده کرد.«
چنين اظهارنظري با نوع برخوردهاي بعدي کاملاً متفاوت بود و اين سؤال 
برايمان پيش آمد؛ بالاخره جناب وزير دف��اع از آرمان ها را فقط در حد 

شعار مي پسنديد يا اينکه واقعاً قرار است کاري انجام دهيد؟!
   وزير منتظر نامه تعليق

مسعود سلطان فر مي گويد، تحت فشار زيادي هستيم و در عين حال همه 
چيز را منوط به تلاش هاي خادم مي داند و مي گويد: »همه اين مسائل 
به هيئت  رئيسه اتحاديه جهاني کشتي برمي گردد که با توجه به حضور 
رسول خادم در آن، اميدواريم او رايزني هاي لازم را در آنجا ادامه دهد و از 
تعليق کشتي جلوگيري کند.« اظهارنظر بعدي سلطاني فر تقريباً آب پاکي 
را روي دست فدراسيون کشتي و تمام کساني که نگران تعليق کشتي 
ايران هستند و طي هفته  هاي گذشته بارها از لزوم داشتن يک ديپلماسي 
قوي در اين خصوص و به ميدان آمدن مسئولان سياسي بلندپايه گفته 
بودند، ريخت؛ آنجا که جناب وزير روز پنج ش��نبه اعلام کرد: »تاکنون 
چيزي به صورت کتبي به فدراسيون و وزارت ورزش در خصوص تعليق 

کشتي ارسال نشده است.«
جالب است، آقايان منتظر ارسال نامه تعليق کشتي نشسته اند و بعد از آن 
مي خواهند اقدام کنند که طبيعي است راه به جايي نخواهند برد. سلطاني فر و 
بقيه مسئولان ورزشي و غيرورزشي در حالي که اين روزها بايد به دنبال رايزني 
و برقراري ارتباط با استفاده از ديپلماسي بين المللي باشند تنها با لفاظي از 
حفظ ارزش ها و حمايت از ورزشکاران حامي آرمان هاي انقلاب اسلامي سخن 
مي گويند و کنار اين ورزشکاران عکس يادگاري مي گيرند. مسئولان ورزش 
دست روي دست گذاشته اند و فدراسيون کشتي را تنها به ميدان مبارزه اي 
فرستاده اند که در سوي مقابل آن، رژيم صهيونيستي و دشمنان ايران با تمام 
توان خود حاضر هستند به خصوص پرقدرت در ديپلماسي ورزشي، اما اينجا 
آقاي وزير منتظر رسيدن نامه تعليق کميته بين المللي است، نامه اي که اگر 

برسد به طور حتم تنها گريبانگير کشتي نخواهد بود.
   راضي ام محروم شوم

در اين ميان اما شنيدن حرف هاي پهلوان کشتي کشورمان جالب است که 
در بي خيالي مسئولان ورزش حاضر است درست مثل شکست مصلحتي 
برابر کشتي گير روس باز هم در راه دفاع از کشورش از خودگذشتگي کند و 
خود محروم شود. عليرضا کريمي مي گويد: »من حاضرم محروم شوم، اما 
کشتي ايران تعليق نشود. البته اميدوارم چاره اي جدي و اساسي انديشيده 
شود. اگر کشتي ايران تعليق شود نه تنها به ضرر کشتي که به زيان کل 
ورزش کشور خواهد بود. اميدوارم همه مسئولان کمک کنند تا اين موضوع 

ختم به خير شود و آسيبي به کشتي وارد نشود.«
کريمي ادامه مي ده��د: »اتحاديه جهاني کش��تي و کميته بين المللي 
المپيک حساسيت زيادي روي اين موضوع پيدا کرده اند. من به اين راضي 
هستم که محرومم کنند، اما کشتي ايران تعليق نشود و آسيبي نبيند. 
بچه هاي کشتي زجر و س��ختي زيادي در اين رشته مي کشند و تعليق 

کشتي لطمه اي بزرگ و حادثه تلخي براي آنها خواهد بود.«

راه سخت رئيس جديد فدراسيون واليبال 
تکليف مديريت فدراسيون واليبال ايران مشخص شد و از اين پس دوره 
جديدي در اين رش��ته موفق و پرطرفدار رقم خواهد خورد. سرانجام 
انتخابات پرحاش��يه اي که همه انتظارش را مي کشيدند، برگزار شد و 
همان طور که از مدت ها قبل گفته مي ش��د احم��د ضيايي بر صندلي 
داورزني تکيه زد. ضيايي همان کانديدايي است که حمايت هاي زيادي 
از او شد، اما رئيس جديد فدراسيون واليبال بايد بداند که مسئوليتي 
بسيار س��نگين را پذيرفته و براي رساندن واليبال به سر منزل مقصود 

کاري بسيار دشوار در پيش دارد. 
چند سالي اس��ت که موفقيت هاي تيم ملي در عرصه هاي بين المللي، 
واليبال ايران را در سطح جهان به شهرت و محبوبيت زيادي رسانده تا 
جايي که بلندقامتان کشورمان يکي از مدعيان اصلي اين رشته به حساب 
مي آيند و قدرت هاي برتر جهان نيز حساب ويژه اي روي تيم ملي ايران 
باز کرده اند. درست است که اين موفقيت ها از زمان حضور ولاسکو در 
کشورمان نمود بيشتري پيدا کرد، اما درخشش اين روزهاي ملي پوشان 
حاصل سال ها مديريت درس��ت، يکپارچه و کم حاش��يه يرداني خرم 
و داورزني اس��ت. انتظ��ار اصلي خانواده ب��زرگ واليب��ال و همچنين 
واليبال دوستاني که روز به روز بر تعدادش��ان افزوده مي شود از رئيس 
جديد اين است که روند رو به رشد اين رشته المپيکي تداوم داشته باشد 
و تيم ملي کشورمان در آوردگاه هاي حساس به موفقيت هاي ارزشمندي 
دست يابد. بدون شک برآورده کردن اين خواسته ها و رسيدن به اهداف 

بزرگ جز با مديريتي قوي و توانمند محقق نخواهد شد. 
ضيايي در حالي در انتخابات فدراسيون با رأي بالا به پيروزي رسيد که 
داورزني، حامي اصلي و رفيق 30 ساله او هدفي به مراتب بزرگ تر از آنچه 
تا به امروز براي واليبال ترسيم شده بود، مطرح کرد: »واليبال را به ورزش 
اول ايران تبديل مي کنيم.« هدفي بسيار بزرگ که محقق شدن آن در 
برهه کنوني سخت، غيرمنطقي و جاه طلبانه به نظر مي رسد. در کشوري 
که دو تيم پرسپوليس و اس��تقلال ميليون ها هوادار دارند و کشتي به 
عنوان ورزش ملي شناخته شده است، واليبال براي تصاحب جايگاه اين 
دو رشته راهي بسيار پرپيچ و خم در پيش دارد. با اينکه پيروزي آسان 
ضيايي به عنوان رئيس از ماه ها قبل قابل پيش بيني بود، اما رئيس جديد 
اين فرصت را دارد تا مانند محمدرضا داورزني به يکي از رؤساي موفق 
ورزش ايران تبدل شود. معاون فعلي وزير ورزش، روزگاري نايب رئيس 
يزداني خرم رئيس وقت فدراسيون واليبال بود و پس از آنکه بر صندلي 
رياست تکيه زد برخلاف ساير مديران ورزشي راه رئيس قبلي را ادامه 
داد تا رفته رفته تلاش هايشان به ثمر نشس��ت. حالا زمان آن است که 
ضيايي هم از تجربه موفق داورزني استفاده کند و برنامه هاي ميان مدت 
و طولاني مدتي را که از سال ها قبل آغاز شده به سرانجام برساند. البته 
با توجه به نزديکي ضيايي و داورزني به نظر مي رسد نگراني از بابت روي 

زمين ماندن برنامه هاي قبلي وجود نداشته باشد. 
اگر رئيس فدراسيون واليبال و همکارانش بر اين باورند که اين رشته 
مي تواند در آينده هواداران بيش��تري را جذب کند و به ورزش نخست 
کشور تبديل شود، بايد از همين امروز براي رسيدن به اين هدف بسيار 
سخت قدم بردارند. در اين سال ها جوانان زيادي از شهرهاي مختلف 
به تيم ملي راه يافته ان��د و قابليت هاي خ��ود را در ميادين بين المللي 
اثبات کرده اند. از همين رو اجراي هرچه بهتر پروژه هاي استعداديابي 
در سراسر کشور و بيشتر بها دادن به استان هاي مختلف، زمينه را براي 
شکوفايي استعدادهاي پنهان واليبال ايران فراهم خواهد کرد. مربيان 
خارجي که در سال هاي گذش��ته به ايران آمده اند و سکاندار تيم ملي 
شده اند، همگي بر کشف استعدادها تأکيد فراوان داشته اند. ضمن اينکه 
ليگ برتر نيز نيازمند توجه بيشتر و برطرف شدن حواشي است که بعضاً 
مسابقات را تحت تأثير قرار داده است. در مجموع واليبال ايران ظرفيت 
بالايي براي رش��د دارد و چه بسا در س��ال هاي آتي به کسب سکوي 
المپيک نيز نزديک ش��ويم. حفظ آرامش، وحدت و همدلي بيشتر در 
بين اهالي اين رشته و همچنين برنامه ريزي دقيق، رسيدن به اهداف 

ترسيم شده را ميسر خواهد کرد. 

تداوم شکست ناپذيري پترو و برد ميليمتري مهرام
تيم هاي مدعي پتروشيمي و مهرام هفته هفدهم ليگ برتر بسکتبال را با 
پيروزي پشت سر گذاشتند. شاگردان مصطفي هاشمي از شوک باخت 
به دانشگاه آزاد بيرون آمدند و موفق ش��دند در تالار بسکتبال آزادي از 
سد مهمان خود شهرداري گرگان به سختي عبور کنند. مهرامي ها در 
حالي 75 بر 72 از سد تيم گرگاني گذشتند که اعتراض به داوري از جمله 
حواشي اين بازي بود. در شرايطي که زمان حسيني سرمربي شهرداري 
معتقد بود سوت هاي اشتباه پيروزي را از تيمش گرفته، هاشمي سرمربي 
مهرام برد را حق تيمش خوانده اس��ت. پتروش��يمي صدرنش��ين هم 
همان طور که انتظار مي رفت در مصاف با نيروي زميني به برتري 77بر66 
دست يافت. با اين برد ماهشهري ها همچنان بدون شکست و با 30 امتياز 
صدر جدول را در اختيار دارند. يس آل گرگان هم در گرگان بردي شيرين 
مقابل دانشگاه آزاد را تجربه کرد. تيم فرزاد کوهيان در بازي خارج از خانه 
تن به شکست 72 بر 61 داد. پالايش نفت نيز 105 بر 57 از سد پدافند 

رعد گذشت و جمع امتيازهايش را به 25 رساند. 
------------------------------------------------------------

پيکان در تعقيب بانک سرمايه 
هفته سيزدهم ليگ برتر واليبال با برد تيم هاي صدرنشين و شکست دو 
نماينده آذربايجان همراه بود. حساس ترين ديدار هفته را پيکان و شهرداري 
ورامين در ته��ران برگزار کردند، دي��داري که در نهايت 3 بر 2 به س��ود 
خودروسازان خاتمه يافت تا پيکان همچنان به عنوان تيم دوم جدول در 
تعقيب صدرنشين باشد. بانک سرمايه نيز 3 بر صفر رعد پدافند را برد، تيم 
شمس 3 بر 2 از سد شهرداري اروميه گذشت، سارويه ساري 3 بر 2 مقابل 
خاتم اردکان شکست خورد، سايپا 3 بر يک شهرداري تبريز را از پيش رو 

برداشت و کاله نيز در خانه 3 بر صفر برابر هاوش به برتري رسيد.

وزنه برداري نيازمند ثبات است
انتخاب هاي فدراس��يون وزنه برداري در 
خصوص تيم ملي سريع و شتاب زده است 
و اين تغييرات پي در پ��ي نمي تواند جنبه 
مثبتي در پي داشته باش��د، خصوصاً که 
وزنه ب��رداري دو رويداد مهم آس��يايي و 
جهاني را در پيش دارد و نيازمند رسيدن 
به آرامش و البته آمادگي لازم اس��ت. در 
خصوص نام هايي که مطرح مي ش��وند و 
قرار اس��ت س��کان هدايت تيم ملي را به 
دست بگيرند يا پيشتر در دست داشتند، 
جاي بحثي نيست. براي نمونه برخواه توانايي خوبي دارد و مهم تر از همه 
اينکه عاشق وزنه برداري و کارش است. اين عشق و علاقه مي تواند کمک 
زيادي به دستيابي به موفقيت کند. با وجود اين اما اينکه کادر فني تيم 
ملي در عرض دو سال، س��ه مرتبه تغيير  کند، اتفاق خوبي نيست. جدا 
از توانمندي ه��اي مربياني که روي کار آمدند، نمي توان از اين مس��ئله 
چشم پوش��ي کرد که هر مربي، شرايط و سيس��تم خاص خود را دارد و 
وزنه برداران در پس هر تغيير بايد خود را با ش��رايط جديد وفق دهند و 
تغييراتي داشته باشند که اين مس��ئله مي تواند در آمادگي جسماني و 
حتي آرامش روحي و رواني آنها تأثيرگذار باشد. با اين حال و با توجه به 
ظرفيت کادر جديدي که قرار است کار را به دست گيرد، اين اميدواري 
وجود دارد که تيم ملي مس��ابقاتي را که در پيش دارد با موفقيت پشت 
سر بگذارد اما بدون ثبات، نمي توان خيلي موفق و اميدوار بود. تيم ملي 
امروز بيش از هر چيزي نياز به ثبات دارد تا بتواند خود را از لحاظ جسمي، 
فني و روحي و رواني براي مسابقات آسيايي و جهاني آماده کند. البته در 
خصوص کناره گيري يا کنار گذاشتن بيرانوند شفاف سازي لازم نشد و 
به همين دليل نمي توان در اين خصوص خيلي واضح صحبت کرد. براي 
نمونه اگر سرمربي تيم ملي کناره گيري مي کرد، فدراسيون ناچار به ايجاد 
تغييرات مي شد، اما در کل تغييرات پي در پي، بدون شک روند موفقيت را 
کند و کار را سخت مي کند، حتي براي نفرات جديدي که کار را به دست 
مي گيرند. با وجود اين اميدواريم که کادر جديد بتواند روزهاي موفقي را 

در تيم ملي داشته باشد و به نتايج مطلوبي دست يابد.
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سرمربی اسپانيا: دست کم گرفتن ايران غيرممکن است! دنيا حيدري
   جام جهانی

نشريه معتبر فرانسوي فرانس فوتبال غيرممکن تصور کردن شانس صعود شاگردان کرش به مراحل 
حذفي جام جهاني 2018 روسيه را اشتباه مي داند. اين نش��ريه که هر سال توپ طلا را به بهترين 
بازيکن فوتبال دنيا اهدا مي کند، در گزارش��ي به بررس��ي تيم هاي راه يافته به جام جهاني 2018 
روسيه پرداخته و عملکرد تيم ملي ايران در مس��ير صعود به اين رقابت ها را هم زير ذره بين برده 

و در خصوص ايران با تيتري تحت عنوان »هژموني ايران« نوش��ته است: »صعود سريع به 
جام جهاني، پارس ها بر آسيا س��لطه پيدا کرده اند، اما آيا ايران برتري مطلق دارد؟ تيم 
ملي ايران از س��ال 2011 که هدايتش به کرش سپرده شد، براي چهارمين بار سال را 
با عنوان تيم برتر آسيا در رنکينگ آسيا به پايان مي برد که اين آماري تحسين برانگيز 
براي پارس هاست. علاوه بر اين،  تيم ملي ايران در سه سال اخير در 36 بازي تنها دو 
شکست داشته و تنها باخت اين تيم در سال 2017 در بازي دوستانه برابر عراق بوده 
است. همچنين در بازي هاي انتخابي جام جهاني، مردان کرش با کسب جواز پنجمين 
حضورشان در مرحله نهايي اين رقابت ها تاريخ ساز ش��ده اند و بدون قبول حتي يک 
شکس��ت به عنوان صدرنشين گروه  با هفت امتياز اختلاف نس��بت به کره جنوبي رده 

دومي صعود کرده اند که نبايد اين را فراموش کرد. ايران جزو اولين تيم هاي صعودکننده به جام 
جهاني 2018 )سومين تيم پس از روسيه ميزبان و برزيل( بود و با چنين شرايطي، غيرممکن 
است که اين تيم را ناديده بگيريم.« در پي تمجيد نشريه معتبر فرانسوي، لوپتگي سرمربي اسپانيا 
نيز ايران را بهترين تيم آسيا مي  داند. لاروخا در جام جهاني با تيم هاي ايران، پرتغال و مراکش 
همگروه است و لوپتگي در خصوص اين مسابقات و رقباي تيمش مي گويد: »نخستين ديدار 
برابر پرتغال مي توانست فينال اين رقابت ها باشد. به بهترين شکل ممکن خود را به اين 
بازي خواهيم رساند. پرتغال قهرمان کنوني اروپاست و يکي از بهترين بازيکنان تاريخ 
جهان در اين تيم بازي مي کند. با اين حال يک تيم خوب پشت سر کريستيانو رونالدو 
است و از سرمربي با تجربه اي بهره مي برد، اما ديگر بازي هاي ما نيز ديدارهاي سختي 
هستند. مثلًا ايران بهترين تيم آسياست و نمي توان آن را دست کم گرفت. مراکش 
هم عملکرد خوبي در اين س��ال در آفريقا داشت و توانست ساحل عاج را کنار بزند. 
پس اگر مي خواهيم موفق باشيم، بايد به همه حريفان به چشم رقبايي سرسخت 

بنگريم، چراکه هيچ يک حريف ساده اي نيستند.«

کريس رونالدو پادشاه سال 2017 
مهاجم پرتغالي بهترين دوران حرفه اي اش را سپري مي کند. کريستيانو 
رونالدو در حالي سال 2017 ميلادي را با موفقيت پشت سر مي گذارد که 
به تازگي دو افتخار ديگر نيز به ويترين افتخاراتش اضافه شده است. بهترين 
فوتباليست جهان امسال پنج جام معتبر را با پيراهن رئال بالاي سر برد. بعد 
از اين جام ها بود که به عنوان بهترين بازيکن سال فيفا انتخاب شد و توپ 
طلاي فرانس فوتبال را نيز از آن خود کرد. علاوه بر اين جايزه گلوب ساکر نيز 
به رونالدو رسيد و اين بازيکن به عنوان بهترين بازيکن سال اروپا نيز انتخاب 
شد. جالب اينکه کريس هنوز عطش تصاحب جام ها و افتخارات بيشتر را 

دارد و همه تلاشش را مي کند تا سال جديد را هم با موفقيت سپري کند.

سجاد انوشيرواني

 سرمربی سابق 
تيم ملی وزنه برداری

احمد ضيايي پ�س از انتخاب به 
ماني سعيدي

   واليبال
عنوان رئيس جديد فدراس�يون 
واليبال، وع�ده داد ك�ه واليبال 
تبديل به ورزش اول كش�ور ش�ود و بلندقامتان كشورمان در 

المپيک توكيو روي سکو بروند. 
آکادمي ملي المپيک پيش از ظهر جمعه ميزبان مجمع انتخاباتي 
فدراسيون واليبال بود. حضور محمدرضا داورزني در وزارت ورزش 
به عنوان معاون قهرماني و حرفه اي وزارت س��بب شد تا وي تنها 
يک سال پس از انتخابش به عنوان رئيس فدراسيون براي سومين 
دوره متوالي از واليبال کنار برود تا ديروز اعضاي مجمع واليبال دور 
هم جمع شوند و جانش��ين داورزني را انتخاب کنند. در حالي پنج 
نامزد کانديداي رياست فدراسيون واليبال شده بودند که در نهايت 
با انصراف کريم فروزان، اميرحسين منظمي و بهنام محمودي تنها 
دو نامزد باقي ماندند. انصراف و عدم حضور محمودي در حالي که 
تا لحظه آخر به دنبال گرفتن تأييديه حضور در انتخاب فدراسيون 
بود از نکات عجيب انتخابات پنج شنبه بود. پس از اعلام برنامه هاي 
نامزدهاي باقي مانده بود که رأي گيري براي انتخاب رئيس جديد 

فدراسيون واليبال از بين احمد ضيايي و محمدتقي حسن زاده آغاز 
ش��د و همان طور که از قبل پيش بيني مي شد، اين ضيايي بود که 
توانست با اکثريت قاطع به عنوان رئيس فدراسيون واليبال انتخاب 
شود. ضيايي که از حمايت داورزني برخوردار بود و در زمان رياست 
وي به عنوان نايب رئيس فعاليت مي کرد موفق شد با کسب 43 رأي 
از 44 رأي، رئيس ش��ود تا داورزني پس از 11 س��ال از فدراسيون 

خداحافظي کند و رفيق 30 ساله اش بر جايگاه وي بنشيند. 

ضيايي بلافاصله پس از انتخاب به عنوان رئيس فدراسيون واليبال، 
اولين جلسه اش را با رؤساي هيئت هاي استاني برگزار کرد تا نشان 
دهد که در اين دوره، او توجه خاصي به گس��ترش واليبال در تمام 
کشور خواهد داشت. ضيايي در اولين مصاحبه  خود پس از گرفتن 
رياست فدراسيون واليبال، اعتراف کرد که پيش بيني چنين برتري 
در نتيجه انتخابات را نداش��ته اس��ت: »م��ن هيچ وقت پيش بيني 
نمي کردم که اينچنين رأي بياورم.« او در ادامه درباره اينکه برخي 
کانديدا مدعي بودند که وي با حمايت وزارت به رياست رسيده، هم 
گفته است: »معتقدم افرادي که چنين بحث هايي را مطرح مي کردند، 
ظلم کردند و توهم داشتند. اين ش��ايعات توهين به رؤساي هيئت 
و اعضاي مجمع بود. حتي يک زنگ به هيئت هاي استان ها نزدم و 
با توجه به اينکه 10 سال است در فدراسيون حضور دارم، شناخته 
شده بودم و نيازي به اين کار نبود.« رئيس جديد فدراسيون واليبال 
درباره اهدافش هم عنوان کرده است: »اين دوره را دوره تعالي واليبال 
ناميده  ام و در صحبت هايم هم اش��اره کرده ام که سخت ترين دوره 
واليبال کشور را سپري خواهيم کرد. مي خواهيم واليبال را به ورزش 

اول کشور تبديل کنيم و در المپيک توکيو روي سکو برويم.« 

ضيايي رئيس واليبال شد

پرسپوليس چله نشين ليگ شد
چهارمين برد متوالی استقلال

سعيد احمدیان
   گزارش

کار با تيم قهرمان جهان سخت است
محمدحس��ين برخ��واه که ب��ا تصميم 
فدراسيون به عنوان س��رمربي تيم ملي 
وزنه برداري جايگزين بيرانوند شده، معتقد 
است که کار سختي در پيش دارد: »تيمي 
را تحويل گرفتيم که قهرمان جهان است 
و اين وظيفه ما را سنگين تر مي کند، اما 
کار براي مسابقات جهاني س��ال آينده به مراتب سنگين تر است، 
چون تيم هايي که امسال نبودند با تدارکات بهتري حاضر مي شوند، 
خصوصاً که اين مسابقات کسب سهميه المپيک هم هست و بايد 
بهترين ها را براي آن انتخاب کنيم. در مورد کيانوش هنوز صحبتي 
نشده است. البته رابطه خوبي با هم داريم و اميدوارم با روال خوبي 
کار را پيش ببريم تا هم وجهه او به عنوان بهترين وزنه بردار جهان 

حفظ شود و هم اتفاقات مسابقات امسال تکرار نشود.«


